
Protokół Nr VI / 03
z obrad  sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 27 marca 2003 r.

Obrady rozpoczęły  się  o  godz.  14,00   i  przewodniczył  im  Przewodniczący  Rady
Miejskiej w Miliczu Edward Rybka. W  sesji uczestniczyło 20 radnych ( lista obecności zał.
nr  1  do  protokołu).  Przewodniczący  Rady  stwierdził  quorum  przy  którym  Rada   może
obradować i podejmować prawomocne decyzje.

Powitał  przybyłych na sesję gości:  kierowników jednostek organizacyjnych Gminy,
kierowników wydziałów Urzędu  Miejskiego,  sołtysów w tym sołtysów nowo  wybranych,
przedstawicieli  związków  zawodowych  ,  przedstawicieli  prasy  lokalnej.  Powitał  także
Burmistrza Ryszarda Mielocha, Zastępcę Burmistrza Jadwigę Miłkowską. 

Następnie   dokonano  uroczystego wręczenia  nagród  sportowcom i  trenerom.  Aktu
wręczenia dokonali Burmistrz Ryszard Mieloch i Przewodniczący Rady  Edward Rybka, a
prezentacji  osób  wyróżnionych  dokonała   Zastępca  Burmistrza  Jadwiga  Miłkowska.
Wyróżnione osoby otrzymały dyplom, nagrodę pieniężną i symboliczną  różę - wręczono 17
wyróżnień.  Osoby wyróżnione:  Radosław  Horbik,  Bartosz  Sofiński,  Bartosz  Krzysztofik,
Grzegorz Zadrożny, Łukasz Włodarczyk, Remigiusz Hryciuk, Robert Ludwiczak, Krzysztof
Zadorożny, Andrzej Ryba, Marcin Jankowski, Artur Nakonieczny, Bernard Kubik, Dariusz
Kucharski, Konrad Stasiewicz, Michał Klepka, Eugeniusz Wiatrak i Tadeusz Hryciuk.

Rada  Miejska nagrodziła wszystkich wyróżnionych gromkimi brawami.

W punkcie 1b – zgłoszenie zmian do porządku obrad :
        
 1. Burmistrz Ryszard Mieloch  zgłosił wnioski  polegające  na:
1) skreśleniu z porządku obrad projektów uchwał zapisanych w porządku obrad w pkt

8 Podjęcie uchwał w sprawie ppkt 1 i 2 o brzmieniu:
„  1) zmieniającej uchwałę w sprawie reorganizacji Miejskiego Przedsiębiorstwa
Gospodarki   Komunalnej i Mieszkaniowej,
    2) likwidacji Zarządu Budynków i Usług Komunalnych w Miliczu,”

i wprowadzić do porządku obrad, w miejsce skreślonych punktów, projekt uchwały
w  sprawie  połączenia  Zarządu  Budynków  i  Usług  Komunalnych  w  Miliczu  z
zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu.

2) wprowadzić do porządku obrad w punkcie 8, w podpunkcie poprzedzającym rozpatrzenie
uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży  napojów zawierających pow. 4,5
%  alkoholu,  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  programu
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

3) skreślić z porządku obrad w punkcie 8 ppkt 10 - dotyczy  regulaminu wynagradzania ,
przyczyną  wycofania  projektu  uchwały  jest  to,  że  nie  została  wypełniona  procedura
związana z negocjacjami ze związkami zawodowymi – art. 27 ust. 3 ustawy o związkach
zawodowych.

2. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stefan Hołobyn zgłosił wniosek o nie rozpatrywanie
na bieżącej sesji  pkt 9 – Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli –
rozpatrzyć ten punkt na następnej sesji, która może się odbyć za ok. 2 tygodnie.

3. Radny Stanisław Kuśnierz  poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetowo
– Gospodarczej  zgłosił  wniosek  o przełożenie w czasie rozpatrzenia projektu uchwały w



sprawie  połączenia  Zarządu  Budynków  i  Usług  Komunalnych   w  Miliczu  z  Zakładem
Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu. Wyraził stanowisko, że wniosek ten, z uwagi na to, że
został przyjęty przez Komisję-   winien być zgłoszony przez Przewodniczącego Komisji w
punkcie  zgłaszanie  zmian  do  porządku  obrad.  W uzasadnieniu  podał,  że  przypadku  tego
projektu uchwały nie zostały dotrzymane terminy proceduralne.

Radny Dariusz Stasiak zwrócił  uwagę na fakt,  iż przedmiotem obrad na dzisiejszej
sesji  ma być projekt  uchwały w sprawie  połączenia zakładów budżetowych, na sesji  nie
będzie się rozważać   uchwały  o likwidacji ZBiUK.

Radny Janusz Wierzowiecki  poinformował Radę, iż liczył na to, że Przewodniczący
Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej   wypełni  swój  obowiązek  i  przedstawi   Radzie
stanowisko  Komisji  w  sprawie  projektu  uchwały  o  połączeniu   zakładów  budżetowych,
Komisja bowiem w głosowaniu przyjęła wniosek o odłożeniu sprawy.

Burmistrz  Ryszard  Mieloch  zauważył,  że  jeszcze  tego  punktu  nie  wniesiono  do
porządku obrad, w związku z tym ponawia wniosek  o wpisanie do porządku obrad  wcześniej
podanych projektów uchwał, zwrócił uwagę na fakt, że Rada nie doszła jeszcze do dyskusji
nad projektami uchwał.

Przewodniczący  Komisji  Budzetowo  –  Gospodarczej  Edward  Milian  wyjaśnił,  że
stanowiska Komisji, które zostały podjęte  na posiedzeniu w dniu wczorajszym,  przedstawi w
stosownym punkcie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  zgłoszonym  przez
Burmistrza o skreślenie w pkt. 8 ppkt i 1 i 2  i wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwał  w  sprawie  połączenia  Zarządu  Budynków  i  usług  Komunalnych  w  Miliczu  z
Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu:
Wynik głosowania: głosy  za – 12
                                 przeciw -   6
                                 wstrzymujące się – 2

Z  uwagi  na  zgłoszoną  niezgodność  co  do  liczby  głosów  za  wnioskiem,  należało
ponowić głosowanie. Wśród radnych nastąpiła rozbieżność w poglądów co do prawidłowości
rozpatrzenia wniosku Burmistrza:
1) radny Edmund Bienkiewicz  stwierdził,  że już  wkrótce  zacznie  się  gubić w porządku

obrad, a jak zauważył ma spore doświadczenie w kierowaniu pracami Rady. Burmistrz
zamierza  wprowadzić  do  porządku  obrad  nowe  zagadnienie,  ale  uważa,  że  najpierw
należy odpowiedzieć, czy radni są przygotowani do dyskusji nad zagadnieniem ,

2) radny Janusz Wierzowiecki wyraził stanowisko, że najpierw należy przegłosować wniosek
o  skreslenie punktów z porządku obrad i następnie  o wprowadzeniu sprawy do porządku
obrad,

3) radny Dariusz  Stasiak  apelował  o  uspokojenie  nastrojów  i  o  zgłoszenie  konkretnego
wniosku o konwersję i dopiero wówczas można głosować nad wnioskiem burmistrza.   

Burmistrz Ryszard Mieloch ponowił wniosek o zmiany w porządku obrad o treści jak na
początku sesji.

Z uwagi na powstałe zamieszanie i niemożność sformułowania wniosku oraz brak
gotowości po stronie  Rady do ponowienia głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez
Burmistrza, Przewodniczący Rady ogłosił o godz. 14, 50 – 10 minutowa przerwę  w celu
wyjaśnienia   kwestii proceduralnych.



Wznowienie  obrad nastąpiło  o  godz.  15,00.  Sekretarz  Gminy Bolesław Felka  dokonał
wyjaśnień w  sprawie obowiązującej procedury tj. Burmistrz  wycofuje się z inicjatywy
uchwałodawczej – dotyczy projektów uchwał zawartych w pkt 8 ppkt 1 i 2  i  10 oraz
wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów  uchwał :
1) w  sprawie  połączenia  Zarządu  Budynków  i   Usług  Komunalnych  w  Miliczu  z

Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu,
2) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania

problemów  alkoholowych 

wnioski o wprowadzenie zagadnień do porządku obrad podlegają głosowaniu.

Głosowaniu  podlegać  będzie  także  wniosek  zgłoszony przez  radnego  Hołobyna  o
skreślenie  z  porządku  obrad  punktu  9  -     Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  z
przeprowadzonej kontroli.

 Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskami:

1) wnioskiem zgłoszony przez Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały  w sprawie połączenia Zarządu Budynków i Usług Komunalnych w Miliczu z
Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu:

wynik głosowania: głosowało 20 radnych, głosy za – 10, przeciw  - 9 i wstrzymujące
się – 1

Z uwagi na wymóg bezwzględnej większości głosów  ustawowego składu rady, a w
przypadku  tej rady wynosi 11 głosów, w związku z tym  ogłosił, że wniosek został
odrzucony.

2) głosowanie nad drugim wnioskiem zgłoszonym przez Burmistrza – o wprowadzenie do
porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych:
wynik głosowania: głosowało 19 radnych,   glosy za – 18 , przeciw – 1 i wstrzymujące
się 0.

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został  przyjęty.

3) głosowanie nad wnioskiem radnego Hołobyna – o skreślenie z porządku obrad punktu
9:  wniosek został przyjęty jednogłośnie – 20 głosów za,

Porządek obrad  VI sesji  Rady Miejskiej:

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Informacja Burmistrza o sytuacji bieżącej Gminy i realizacji uchwał.
4. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej.
5. Interpelacje, zapytania, wolne glosy i wnioski.
6. Podjecie uchwały o obsadzeniu mandatu radnego.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
      1)  zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Ośrodka Wypoczynku Świątecznego,
      2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania 

     problemów  alkoholowych,
     3)  ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów  zawierających powyżej 4,5 % alkoholu 



     (  z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży,
4) pierwszeństwa w nabywaniu lokali użytkowych  stanowiących własność Gminy Milicz

ich najemcom lub dzierżawcom,
5) delegowania przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Doliny Baryczy,
6) akceptacji zmiany użytkowania gruntów rolnych  na leśne ( 2 uchwały),
7) uchylająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w Borzynowie,
8) uchylająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego  dla  obszaru  działki  numer 160/  10 AM 1 obręb
Wielgie Milickie,

9) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia środka specjalnego.
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad sesji.

                                                                      ( zawiadomienie i porządek obrad – zał. nr 2)

W  punkcie  3  porządku  obrad  –  Przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej  sesji-
Przewodniczący Rady  przypomniał, że protokół Nr V/ 03 z obrad  V sesji Rady Miejskiej w
dniu 30 stycznia 2003 r. był do wglądu na stanowisku ds. obsługi Rady.  Zapytał o uwagi do
protokołu, z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. Protokół
został przyjęty jednogłośnie ( 20 głosów za). 

W punkcie 4 porządku obrad – Informacja Burmistrza o sytuacji bieżącej Gminy i
realizacji uchwał – informację złożył  Burmistrz Ryszard Mieloch.

                                                                       ( pisemna informacja – zał. nr 3 )

W punkcie 5 porządku obrad –  Informacja o pracach komisji  Rady Miejskiej –
informację z prac komisji Rady złożyli:

1. Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Kultury  Fizycznej  Zdrowia  i  Opieki
Społecznej Tadeusz Hupalo, który odczytał pisemną informację o pracy Komisji

                                                                ( pisemna informacja – zał. Nr 4 )

2. Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej  Edward Milian  informując o pracy
Komisji powiedział m.in.:
Opracowano i przyjęto plan pracy Komisji  na 2003 r.  uwzględniając w nim istotne ze
społecznego charakteru zadania.
Zakres zadań obejmuje:
1) wymogi ustawowe o finansach publicznych,
2) ocenę gospodarowania majątkiem gminnym,
3) ocenę organizacyjno – funkcjonalną majątkiem gminy,
4) stan  ładu  przestrzennego  –  zaawansowanie  opracowań  planistycznych i  określenie

polityki w zakresie nowych opracowań,
5) ocena realizowanych inwestycji gminnych i aktualizacja WPI,
6) promocja gminy w tym wybrane kierunki i ocena ich realizacji,
7) ocena czynników hamujących rozwój lokalny gminy w tym zjawisko bezrobocia,

W odniesieniu  do  spraw stanowiących problematykę   obrad  dzisiejszej  seji  Rady,
praca Komisji sprowadzała się do:



1) istotnym  był  projekt  uchwały  w  sprawie  połączenia  Zarządu  Budynków  i  Usług
Komunalnych w Miliczu z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Miliczu. Szeroka
dyskusja  w tej  sprawie – choć niekoniecznie  jednomyślna,  dopełniała  uzasadnienie
zmian  przedstawione przez wnoszącego projekt. 

2) Komisja nie zajęła stanowiska w odniesieniu do sprawozdania Komisji Rewizyjnej ze
względu na nie zakończoną procedurę sprawozdawczą.

3) Pozostałe projekty uchwał, z wyjątkiem uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów
sprzedaży napojów alkoholowych, nie budziły zastrzeżeń i podlegały tylko omówieniu.
W sprawie kontrowersyjnej uchwały uznano, że właściwa w tej sprawie jest Komisja
Oświaty  i  Kultury,  sam  osobiście  nie  widzi  przeszkód  w  przyjęciu  tego
rozstrzygnięcia.

3. Przewodniczący Komisji Porządku i Ochrony  Środowiska Dariusz Stasiak  poinformował
o odbytym w dniu poprzedzającym  sesję, posiedzeniu Komisji , które było poświęcone
zagadnieniom  sesyjnym  oraz  zapoznano  się  z  informacją  Komendanta  Policji   o
zastosowanych sankcjach  wobec  uczestników  protestu  jaki  miał  miejsce  w  Miliczu  –
skutek , to  11 wniosków o wykroczenie. Wysłuchano także wstępnej informacji o stanie
bezpieczeństwa  na  terenie  Gminy  (  szczegółowe  omówienie  nastąpi  w  najbliższym
czasie).  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał: 1) w sprawie ustalenia liczby
punktów sprzedaży napojów alkoholowych,  2)  pozytywnie  zaopiniowała  także  projekt
uchwały w sprawie połączenia zakładów budżetowych ( zwracano uwagę na ubogi zakres
analityczny). W tej sytuacji jaka powstała, pozostał czas na wypełnienie luki i uzyskanie
odpowiedzi  na  szereg  pytań.  Poinformował  także,  że  od  dłuższego  czasu  zabiegał  o
transformowanie się ZBiUK – kierownictwo zakładu jednak  nie reagowało na sygnały o
potrzebie  zmian.  Pomyśl  o  połączeniu  zakładów  budżetowych  określił  jako  dobry
kierunek.

4. Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stefan  Hołobyn   poinformował  o  toczących  się
pracach  w  sprawie  przyjętego  przez  Radę  zadania  kontrolnego,  a  następnie
chronologicznie  omówił  proces  tworzenia  się  zespołu  kontrolnego,  kompletowania
dokumentacji oraz badania dokumentów. Jak wyjaśnił, do zakończenia pozostało jeszcze
ok. ¼ uzgodnień  co do protokołu oraz sformułowanie wniosków. Poinformował także, że
po  zakończeniu  prac  zespołu  kontrolnego  do  protokołu  będzie  się  ustosunkowywał
Burmistrz,  który  ma  zagwarantowane  w  statucie  5  dni  od  daty  odmowy  podpisania
protokołu, na przygotowanie uzasadnienia odmowy. Po wypełnieniu tej procedury spotka
się  Komisja  Rewizyjna,  która  rozpatrzy  protokół  zespołu  kontrolnego,  zapozna  się  z
wyjaśnieniami Burmistrza oraz przygotuje stanowisko dla Rady.
        Podziękował wszystkim uczestnikom zespołu kontrolnego  za ogrom pracy jaki
należało włożyć w przeprowadzenie kontroli.

W punkcie 6 porządku obrad : Interpelacje, zapytania, wolne glosy i wnioski-  głos zabrali:

1) radny Stanisław Kuśnierz ustosunkowując się do informacji z prac Komisji  Porządku i
Ochrony Środowiska  w części dotyczącej  informacji Komendanta Policji o sankcjach
zastosowanych  wobec  protestujących  ,  poinformował  iż  dziś  osobiście  składach
wyjaśnienia w tej sprawie w KPP , w związku z tym że był w Komitecie  i brał udział w
zorganizowaniu protestu rolników przy współudziale  pielęgniarek. Następnie skierował
zapytania do Burmistrza: - co stało na przeszkodzie,   że Burmistrz nie wydał zezwolenia
na zgromadzenie , gdyby taka zgoda była, wówczas nie toczono by postępowania wobec
protestujących.

2) Radna  Alicja  Szatkowska  wnioskowała  o  dokonanie  rozeznania  –  jakie  organizacje
pozarządowe działają na tut. terenie i mogą ubiegać się o środki na realizację konkretnych



programów.  Wyjaśniła,  że  w  Urzędzie  Marszałkowskim  są  środki,  o  które  należy
zabiegać. 

3) Radny Dariusz Stasiak zapytał o sytuację w służbie zdrowia , czy coś będzie lepiej? Gdyż
jak wyjaśnił słyszał , że jest nadzieja na poprawę, wyjaśnił także dlaczego kieruje pytanie
do Burmistrza, który jest gospodarzem terenu i winien być sytuacją zaintersowany.

W punkcie 7 – Podjęcie uchwały o obsadzeniu mandatu radnego – Przewodniczący Rady
odczytał  projekt  uchwały  i  zarządził  głosowanie.  Wynik  głosowania:  uchwała  została
przyjęta  jednogłośnie  (  20 głosów za).  Następnie  poprosił  p.  Annę Połubek o złożenie
ślubowania wobec Rady Miejskiej. Pani Anna Połubek złożyła ślubowanie odczytując rotę
ślubowania  kończąc słowami „ Tak mi dopomóż Bóg”.

Uchwała Nr VI / 34 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 27 marca  2003 r.

w sprawie obsadzenia mandatu radnego
  

                                                                                                    ( zał. nr  5 )

W punkcie 8 porządku obrad – Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Ośrodka Wypoczynku Świątecznego  w
Miliczu,

Radny  Janusz Wierzowiecki  wypowiedział się nie tyle w sprawie  zmiany nazwy,
gdyż jak zauważył nie ciągnie to za sobą rzeczywistych zmian,  do OWŚ należy dopłacać
i to spore  kwoty. W Jego przekonaniu należy podjąć zmianę form organizacyjnych  i
podjąć zmiany poprzez  likwidację.  Przypomniał,  że  za Jego kadencji   podjął   próbę ,
zamierzano przekształcić Ośrodek,  jednak  zdjęto  zagadnienie z porządku obrad sesji
czyniąc grzech zaniechania. Następnie pytał – dlaczego społeczeństwo ma dopłacać do
usług , z których nie korzysta ( dotyczy to bazy noclegowej) ? Trzeba dokonać zmian, aby
zdjąć ze społeczeństwa ciężar zadań, które nie są kierowane do mieszkańców Gminy.

Burmistrz  Ryszard  Mieloch  ustosunkowując  się   do  wypowiedzi  przedmówcy
zauważył, że Ośrodek  jest własnością mieszkańców  i oni niech decydują co do dalszych
losów  jednostki.  Poinformował  o   podjętych  już  działaniach,  które  maja  na  celu
usprawnienie  działalności jednostki oraz główny cel poprawę wyniku finansowego. Jak
zauważył, można decyzje podjąć pochopnie – zlikwidować jednostkę i wówczas nic się
nie da zrobić.

Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  i  zarządził  głosowanie  nad
przyjęciem uchwały. Wynik głosowania: głosowało  20 radnych; glosy za – 18, przeciw
– 0 i wstrzymujące się – 2.

Uchwała Nr  VI / 35 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
 z dnia 27 marca 2003 r.

zmieniająca  uchwałę w sprawie utworzenia Ośrodka Wypoczynku Świątecznego w
Miliczu 

 ( zał. nr 6 )



2) zmieniająca uchwałę  w sprawie  przyjęcia programu profilaktyki  i  rozwiązywania
problemów alkoholowych 

W sprawie projektu uchwały glos zabrali radni:
1) radny Edmund Bienkiewicz  zakwestionował proponowany  zapis   § 5 programu, który

brzmi: „ Przyjmuje się zasadę,  napój alkoholowy nie jest zwykłym towarem, do którego
można stosować proste zasady wolnego rynku .....”   zapytał się – jak to się ma do dalszych
zapisów, w których proponuje się zwiększenie liczby punktów do 30?

Sekretarz Bolesław Felka  stwierdził, że w Jego przekonaniu zapisy są prawidłowe.

2) radna Alicja Szatkowska przypomniała, że dopiero co podjęto program na ostatniej sesji  i
nie wie co  się stało, że  dąży się do tej zmiany – dotyczy zwiększenia liczby  punktów
sprzedaży. Poinformowała o sporej liczbie osób uzależnionych oraz  ogromnego wysiłku
jaki  należy włożyć ,  aby  pomóc wyjść z  uzależnienia  nie mówiąc  już  nic  o  kosztach
społecznych.  Następnie  zgłosiła  wniosek  o  skreśleniu  w  projekcie  uchwały  zapisy
mówiącego  o określeniu liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na 30.

3) radny Janusz Wierzowiecki  poinformował Radę , jak na przestrzeni lat kształtowała się
liczba punktów sprzedaży napojów alkoholowych:  było 18 , później 20  i  25, a obecnie
proponuje  się  30  punktów.  Przypomniał,  iż  sensem  ustawy  o  przeciwdziałaniu
alkoholizmowi  jest ograniczanie  dostępu do tego artykułu.

4) radny Dariusz Stasiak   rzucił  szersze tło  na sprawę kształtowania się liczby punktów
sprzedaży napojów alkoholowych, przypomniał jak wcześniej były realizowane wnioski o
przyznanie koncesji tj. przyznawał wojewoda na wniosek naczelnika gminy. Uważa, że
winna być fundamentalna wiara w człowieka , dostęp do alkoholu  powinna rozdzielać
wolna wola. Gmina Milicz to miasto i 52 sołectwa, liczba punktów sprzedaży  wynosi 25
w tym 8 punktów jest na terenie miasta. Stwierdził, ze nie można tworzyć  sytuacji, że
mieszkańcy Milicza mogą zakupić alkohol na miejscu, a mieszkańcy wsi  muszą jeździć.

Rady  Edward  Milian  zgłosił  wniosek   o  zakończenie  dyskusji  i  przystąpienie  do
głosowania.

Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  zgłoszonym przez  radną
Szatkowską   tj.  utrzymanie  dotychczasowej  liczby  punktów  sprzedaży   napojów
alkoholowych.  Głosowanie  nad   wnioskiem:  głosowało   18  radnych,  glosy  za  –  5,
przeciw – 9 i wstrzymujące się – 4.  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  wniosek
odrzuciła.
      Następnie odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem  uchwały.
Wynik głosowania: głosowało 21 radnych, głosy za -  14, przeciw 5 i wstrzymujące się
– 2. 

Uchwała Nr  VI / 36/ 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  27 marca 2003 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania
problemów alkoholowych

( zał. nr 7 )



3) ustalenia liczby  punktów sprzedaży napojów  zawierających powyżej 4,5% alkoholu
( z wyjątkiem piwa) , przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży,

Przewodniczący  Rady  odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem
uchwały.  Wynik  głosowania:  głosowało  21  radnych;  głosy  za  –  14,  przeciw  –  5  i
wstrzymujące się – 2.

Uchwała Nr  VI / 37 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 27 marca 2003 r.

w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5
% alkoholu ( z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem

sprzedaży 

( zał. nr 8 )

4) pierwszeństwa  w  nabywaniu   lokali  użytkowych  stanowiących  własność  Gminy
Milicz ich najemcom lub dzierżawcom,

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono w związku z tym Przewodniczący  Rady
odczytał  projekt  uchwały  i  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały.  Wynik
głosowania: głosowało 21 radnych, uchwała została przyjęta  jednogłośnie ( 21 głosów
za).

Uchwała Nr VI / 38 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 27 marca 2003 r.

w sprawie pierwszeństwa w nabywaniu lokali  użytkowych stanowiących własność
Gminy Milicz ich najemcom lub dzierżawcom 

( zał. nr 9)

5) delegowania przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Doliny Baryczy

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo  –  Gospodarcza
zaproponowała radnego Arkadiusza Korola  jako przedstawiciela do Stowarzyszenia,  a
radny Korol wyraził na to zgodę,  następnie zapytał – czy są inne kandydatury. Innych
kandydatur  nie  zgłoszono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt
uchwały i zarządził głosowanie. Wynik głosowania:  głosowało 19 radnych, głosy za –
17, przeciw – 0 i 2 głosy wstrzymujące się.

Uchwała Nr VI / 39 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 27 marca 2003 r.

w  sprawie  delegowania  przedstawiciela  do  Stowarzyszenia  Gmin  i  Powiatów  Doliny
Baryczy

( zał. nr 10 )

6) akceptacji zmiany użytkowania gruntów rolnych  na leśne , 



Przewodniczący Rady odczytał dwa projekty uchwał, dotyczy gruntów rolnych  dz. Nr 43/
AM 1 obręb Sulimierz  oraz działki nr 135/ 1 AM 1 obręb Potasznia , zapytał o uwagi do
projektów uchwał.

Uwag do projektów nie  zgłoszono  w związku z  tym  Przewodniczący Rady zarządził
głosowanie nad przyjęciem uchwał:
1) dot. działki nr 43 AM 1  obręb Sulimierz 

wynik głosowania: głosowało 20 radnych , uchwała została przyjęta jednogłośnie 
( 20 głosów za)

Uchwała Nr VI / 40 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
Z dnia 27 marca 2003 r.

w sprawie akceptacji zmiany użytkowania gruntów rolnych na leśne

( zał. nr 11   )

2) dot. działki nr 135/  1 AM 1 obręb Potasznia

wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych,  za  przyjęciem  uchwały  oddano  20
głosów.

Uchwała Nr VI / 41 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 27 marca 2003 r.

w sprawie akceptacji zmiany użytkowania gruntów rolnych na leśne

( zał. nr  12)

7) uchylająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w Borzynowie

           Do projektu uchwały pytań i uwag nie zgłoszono, Przewodniczący Rady odczytał
projekt  uchwały  i  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały.Wynik  głosowania  nad
uchwałą: głosowało 21 radnych, za przyjęciem uchwały oddano 21 głosów. 

Uchwała Nr VI / 42 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu 

z dnia 27 marca 2003 r.
uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w Borzynowie 

( zał. nr 13)

8) uchylająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru działki numer 160 / 10 AM 1 obręb
Wielgie Milickie

Pytań  i  uwag  do  projektu  uchwały nie  zgłoszono,  Przewodniczący Rady odczytał
projekt uchwały i zarządził głosowanie nad jej przyjęciem. Za przyjęciem uchwały oddano
21 głosów.



Uchwała Nr VI / 43 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 27 marca 2003 r.

uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru działki numer 160 / 10  AM 1 obręb

Wielgie Milickie. 

( zał. Nr 14)

Radny  Dariusz  Stasiak   zwrócił  uwagę  na  to,  że  najpierw  podejmuje  się  uchwałę  o
przystąpieniu i w niedługim czasie się uchwałę uchyla , należy wypracować mechanizmy , aby
podejmować uchwałę wówczas, gdy z wnioskiem zwraca się osoba wiarygodna. 

9) o zmianie uchwały w sprawie  utworzenia środka specjalnego

Do projektu  uchwały uwag  nie  zgłoszono   i  Przewodniczący Rady  odczytał  projekt
uchwały i zarządził głosowanie nad  przyjęciem  uchwały. Wynik głosowania: głosowało
21 radnych, za przyjęciem uchwały oddano 21 głosów.

Uchwała Nr VI / 44 / 03
Rady Miejskiej w Miliczu 

z dnia 27 marca 2003 r.
o zmianie uchwały w sprawie utworzenia środka specjalnego

( zał. nr 15)

W punkcie 9  porządku obrad  –  Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  -   odpowiedzi
udzielał Burmistrz Ryszard Mieloch, który powiedział m.in..:
1) w sprawie wydania zezwolenia na zgromadzenie wyjaśnił, że  zgodnie z obowiązującymi

przepisami mógł przyjąć  do wiadomości  i to uczynił. Poinformował o odbytej rozmowie
z Komendantem Powiatowym Policji   i   ma wiedzę, że  toczone postępowanie nie jest
wynikiem braku zezwolenia , a wynika z innych uregulowań prawnych.

Radny  Stanisław  Kuśnierz  wyraził  niezadowolenie  z  uzyskanej  odpowiedzi.
Poinformował,  iż  powiat  milicki   stał  się  precedensem w skali  kraju  –  jedyny, gdzie
wszczęto postępowanie wobec uczestników protestu, a jak wszystkim wiadomo  protest
rolniczy przetoczył się przez cały kraj. Potwierdził, że faktycznie organ mógł   zgodę taką
wydać, ale nie musiał, różnica taka, że jeśli przyjmie się do wiadomości, to nie ponosi się
skutków.

Burmistrz Mieloch wyjaśnił, że nie jest organem władnym, który może wydać zezwolenie
w sprawach , które są regulowane kodeksem drogowym ( dotyczy blokowania drogi).

2) w sprawie sytuacji szpitala poinformował, że jest nadzieja na poprawę sytuacji szpitala.

W punkcie 10 – Sprawy różne – zgłoszono sprawy: 

1. Radny Dariusz  Stasiak zapytał 
– czy  to  prawda,  że  firma  „Urbex”   występuje  o  odszkodowanie,  a  jeśli  tak  to  jakie

rozwiązanie podjęto ?



– mieszkańcy Miłosławic – 13 osób podpisało umowy dot. przyłączenia się do wodociągu i
miało  to kosztować ok. 2,500 zł, okazało się, że dla niektórych cena finalna wyniosła
NAWET 4,600  zł ( za 50 m przyłącza – cenę określił jako po milicku). 

2. Radny  Stefan Holobyn wystąpił z wnioskiem o przedłożenie pisemnej informacji dot. 
     tabeli nr 13 do budżetu – harmonogram realizacji inwestycji zapisanej w poz. 15
3. Sołtysi  zgłosili sprawy:

1) Sołtys Henrykowic wnioskowała o ścięcie 35 topoli przy boisku, o środki na remont
świetlicy, informowała o złej pracy Ośrodka Pomocy Społecznej,

2) Sołtys Latkowa   zauważył,  że  wybory już  się  zakończyły,  sołtysi  zebrali  podatek  i
przestano się już nimi interesować, brak materiałów, miało odbyć się spotkanie,

3) Sołtys Kaszowa pytał o kolejność robót na drogach gminnych.
4) Radny Bronisław Bienkiewicz pytał w sprawie wizyty delegacji Gminy w Lohr – jeśli

była to wizyta w ramach współpracy to oczekuje informacji co z tej wizyty wynika.

Burmistrz   Ryszard  Mieloch  ustosunkowując  się  do  zapytania  w  sprawie
harmonogramu robót na drogach poinformował, że jedna równiarka pracuje na wschodniej
części  gminy, druga z  kolei  w zachodniej  części  .  Zapowiedział,  że  nie  będzie  tolerował
dotychczasowych praktyk , że równiarka więcej jeździła niż pracowała.

W sprawie kontaktów ze sołtysami poinformował, że planowane jest w najbliższym
czasie  spotkanie  ze  wszystkimi  sołtysami  ,  na  zebraniu  sołtysi  zostaną  wyposażeni  w
materiały piśmiennicze, a wniosek o wycięcie drzew należy złożyć  w Urzędzie.

W  sprawie  wniosku  radnego  Hołobyna  wyjaśnił,  że  nie  będzie  przedłożony
harmonogram,  z  uwagi  nato  że  została  zerwana  umowa i  wszystko  należy rozpocząć  od
początku.

Radny Dariusz Stasiak  zapytał „ czy firma zabierając klocki coś wrzuciła do ogródka”
, czy wystąpiła o odszkodowanie?

Od  Burmistrza  Ryszarda  Mieloch  usłyszał  odpowiedź  twierdzącą  –  chodzi  o
odszkodowanie rzędu 1,5 mln. zł.

Radny Stefan Holobyn ponowił  swój  wniosek – nakłady na inwestycje zapisane w
budżecie  wynoszą  600 tys.  zł  w związku  z  tym prosi  o  harmonogram do  tego  zadania  .
Nastąpiła wymiana zdań pomiędzy radnym , a Burmistrzem  i dotyczyła różnic co do wiedzy
o zapisie w budżecie 

       Burmistrz Ryszard Mieloch  stwierdził, że stał się autorem zamieszania  na dzisiejszej
sesji  Rady i  zamierza  wyjaśnić  przyczynę wniesienia  takiego  projektu  uchwały,  w takim
kształcie, co wynika:
- obserwacji działalności zakładu w okresie ostatnich 4 m-cy,
- doświadczeń z ubiegłej kadencji, a jak zauważył, ci którzy domagali się zmian, dziś są im

przeciwni.
- wybrał mniejsze zło – połączenie zakładów, pytanie o nazwiska  osób zatrudnionych i ich

dalszy los  - dziś ani nie poda takiej informacji (  naruszył by ustawę), natomiast statut i
regulamin  nowej  jednostki  będzie  ustalany  z  nowym  dyrektorem  i  będzie  wówczas
wniosek  o  zatwierdzenie.  Przy  założeniu  działań  poprzez  likwidację,  to  najpierw  się
wszystkich zwalnia , a później  część się przyjmuje. Zarzucił części radnych  prowadzenie
gry politycznej.

Radny Janusz  Wierzowiecki  przypomniał,  że  na  posiedzeniu  Komisji  nie  zabierał
głosu w sprawie projektu uchwały i nie jest ukierunkowany na przeszkadzanie. Poinformował
o historii  przekształceń jaka miała miejsce na początku lat   90 –tych ,  utworzone zakłady
budżetowe miały być przejściowo. To co chce dokonać Burmistrz kłóci się z wizją efektywnej



gospodarki, Zgodził  się co do kierunku, że należy podjąć działania w kierunku podniesienia
jakości, efektywności działania, gospodarności itd, ale nic nie mówi się o konkurencyjności.
Należy  prywatyzować  wszędzie tam, gdzie gmina nie jest zmuszona świadczyć usługi, tego
jednak nie da się osiągnąć  centralnym gospodarowaniem i jest to zasadnicza różnica w  wizji
zagadnienia. Zamierzeniem zmian  to  wtłoczyć jeden zakład w drugi. Stwierdził, że różnią się
tylko  poglądami  w  podejściu  do  zagadnienia,  poprosił  aby w  wypowiedziach  uważać  na
słowa, ponieważ nie ma tu gry politycznej, a  tylko oczekuje się merytorycznej dyskusji nad
zagadnieniem.

Burmistrz Ryszard Mieloch podziękował radnemu za pouczenia i poprosił o nie za 4
lata,  gdy  sam  wygra  wybory.  Stwierdził,   że  wygrał  wybory  i  ma  prawo  i  obowiązek
wprowadzać  swoje koncepcję, a Rada ma oceniać. Zarzucił, że radny nie doczytał projektu
uchwały, bowiem na wiosnę nie można dyskutować w nieskończoność , a należy brać się za
sprzątanie  i  poprawianie  tego  co  źle  funkcjonuje.  Jednemu  z  radnych  zarzucił,  że  przez
ostatnie 4 lata domagał się zmian, a dziś zagłosował przeciw.

Radny Dariusz Stasiak  zauważył, że  „ nikt z Was nie wygra za 4 lata” ,  wyraził
przypuszczenie, że ostatnia uwaga dotyczy Jego osoby – zwrócił uwagę burmistrzowi, że sam
wywołał zamieszanie , a później zwalił  na Radę. Zamieszanie będzie zawsze, gdy radny o
pewnych istotnych sprawach dowiaduje się z prasy  ( np. o projekcie uchwały o likwidacji
ZBiUK).  W sprawie OWŚ wyraził pogląd, że prędzej, czy później będzie należało dokonać
komercjalizacji  tych  usług.  Były już  dwa  podejścia  do  tematu  i  odstępowano  od  niego.
Zwrócił także uwagę na brak materiałów analitycznych do podjęcia odpowiedzialnej decyzji..
Potwierdził,  że  walczył o prywatyzację zakładu, ale  komercjalizacja,  a łączenie do dwa
różne pojęcia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady podziękował
zebranym za udział  w sesji  i  zamknął  obrady VI sesji  Rady Miejskiej  w Miliczu.  Koniec
obrad nastąpił o godz. 16,45.

Protokółowała                                                                   Przewodniczący Rady
Halina Kusch                                                                            Edward Rybka
(inspektor) 


